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KARLOVARSKÝ KRAJ 
Komise Rady Karlovarského  

kraje pro řešení otázek bezpečnosti kraje 

 

 

 
 

USNESENÍ  

z 10. zasedání Komise Rady Karlovarského kraje pro řešení otázek bezpečnosti kraje  

(dále jen Komise) 

konané dne 27. 11. 2017 v 16.00 hod., místo konání: v zasedací místnosti budovy Hasičského 

záchranného sboru Karlovarského kraje 

 

 

 

Přítomni:  Karla Maříková, Ing. Zdeněk Míkovec, Věra Maříková, Ing. Kamil Řezníček,  

Iva Kalátová (od 16:05), PhDr. Zdeněk Soukup (od 16:06), Karel Vít (od 16:09), Martin 

Mareš,  DiS, Mgr. Jindřich Čermák, Petr Kvasnička 

 

Omluveni:   Ing. Pavel Paprsek, Bc. Pavel Čekan, Mgr. Petr Kubis 

 

Nepřítomni:   Ø 

 

Ostatní zúčastnění: p. Rudolf Kovařík, p. Rudolf Chlad (odchod v 17:10), Plk. Ing. Miroslav   

        Mazurkovič 

                                   

 

 

Jednání komise zahájila v 16.09 a ukončila v 17.45 předsedkyně komise Karla Maříková. 

 

 

1) Úvod, seznámení s programem, odhlasování přítomnosti hostů 

2) Bezpečnost Letiště Karlovy Vary, host Ing. Václav Černý – jednatel LKV 

3) Rudolf Kovařík – spolupráce s krajem 

4) Usnesení č. KB 13/06/17 – Doporučení Radě Karlovarského kraje zahájit jednání s RNDr. Jiřím 

Hostýnkem z ČHMÚ ve věci monitorovacího zařízení na čistotu ovzduší v lokalitě Karlovy Vary 

- Ostrov 

5) Termíny na 2018 

6) Plán práce na 2018 

7) Exkurze na HZS (sklady ochrany obyvatelstva, vybavení pro speciální  mimořádné události - 

obojí zde v KÚ). Plk. Ing. Miroslav Mazurkovič. 

8) Různé 
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1. a) Program – projednání materiálů  

                Předsedkyně Komise p. Karla Maříková dala  hlasovat o programu jednání: 

                                                                                     

HLASOVÁNÍ:                pro: 10 proti: 0 zdržel se 0 

 

Usnesení č. KB 01/11/17 

 

Komise schvaluje navržený program jednání. 

------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------ 

 

1. b) Souhlas s přítomností  3 přizvaných hostů (viz záhlaví tohoto dokumentu) po dobu   

jednání Komise 

 

 

HLASOVÁNÍ:                 pro: 10 proti: 0 zdržel se 0 

 

Usnesení č. KB 02/11/17 

 

Komise souhlasí, aby po celou dobu jejího jednání byli přítomni hosté uvedení v záhlaví tohoto 

dokumentu jako „Ostatní zúčastnění“ 

 

------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------ 

 

2) Bezpečnost Letiště Karlovy Vary, host Ing. Václav Černý – jednatel LKV 

 

Projednání bodu bylo odloženo na příští zasedání Komise, neboť host, který měl promluvit o této 

problematice – Ing. Václav Černý, jednatel LKV, se jednání nemohl zúčastnit a byl omluven. 

.  

 

Bez usnesení. 

------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------ 

 

3) Rudolf Kovařík – spolupráce s krajem 

 

Pan Rudolf Kovařík seznámil přítomné se svou dosavadní činností: Meteorologií se zabývá 42 let, 

cca 35 let profesionálně. Již v minulosti zmapoval Karlovarský kraj a jeho potřeby, týkající se této 

oblasti. Dlouho a hodně spolupracoval s p. Rudolfem Chladem, bývalým náčelníkem Horské služby 

Boží Dar. V průběhu posledních cca 10 let došlo ke zmapování mobilní sítě na území Karlovarského 

kraje. Dle slov p. Kovaříka má náš kraj na svém území nejméně monitorovacích zařízení.   

Za bývalého hejtmana byla vytvořena dvě tabulková místa pro Český hydrometeorologický ústav 

(dále jen „ČHMÚ“), pobočka však v našem kraji není, jsme zařazeni pod Plzeň. Monitoring probíhá 

celoročně. V uplynulých letech byla také zřízena limnigrafická stanice. Ve výšce 725 m n.m.  

se sleduje „vodní hodnota sněhu“  (tj. kolik sněhu je na horách, jaká je prognóza při tání sněhu ap.). 

Výsledky měření pak mohou poukázat na riziko bleskových povodní. Monitorovací stanice by bylo 

možné využít též v oblasti fenologie, neboť v kraji je – stejně jako v celé ČR – mnoho alergiků. Další 

z možností by pak mohl být monitoring silnic. 

P. Kovařík dále uvedl, že ze 175 stanic jich zůstalo pouze 11, v Karlovarském kraji ani jediná. 

Pobočku v našem kraji ČHMÚ nezřídil. P. Kovařík svou monitorovací činnost provádí pravidelně,  

ve svém volním čase, bez nároku na honorář. Pro složky IZS, jako např. HZS nebo ZZS 



3 

 

(zdravotnickou záchrannou službu) provádí „rozklíčování“ výstrah ČHMÚ, tyto informace poskytuje 

pravidelně v pondělí, středu a pátek, a to elektronicky, v případě potřeby i telefonicky. Jeho 

dobrovolná monitorovací činnost není placená ČHMÚ, krajem, HZS, žádnou ze složek IZS. Finanční 

částku dostává pouze od Svazku obcí (monitoring pro 8 obcí), a to 2.000,- Kč/měsíčně. Monitoring 

by bylo možné rozšířit v kraji na více oblastí (se souhlasem kraje), avšak již by to nebylo možné 

financovat z vlastních zdrojů.  

Plk. Ing. Miroslav Mazurkovič v diskuzi k tomuto bodu uvedl, že s p. Kovaříkem spolupracuje HZS 

mnoho let a k velké spokojenosti. Výstrahy od ČHMÚ, které HZS dostává, jsou p. Kovaříkem 

analyzovány a příchod „hrozby“ je určen téměř na minuty. Za HZS vyjádřil své poděkování  

p. Kovaříkovi i za monitorovací a prognostické činnosti při nedávné ničivé vichřici Herwart – 

informace byly velmi přesné, dostávali je od p. Kovaříka každou půlhodinu.  Uvedl dále, že by HZS 

přivítalo informace častěji, než jenom 3 x týdně.  

P. Rudolf Chlad doplnil vystoupení p. Kovaříka o svůj náhled, poukázal na skutečnost, že dochází  

ke zcela viditelné změně klimatu, zatímco v dřívějších dobách byl v zimních obdobích všude sníh, 

nyní při průjezdu horskými oblastmi se často stává, že na 10-kilometrovém úseku je sucho, na dalším 

prší, na dalším sněží. Z těchto důvodů by upřednostňoval používat v kraji předpovědi lokální 

(nabídka p. Kovaříka), ne celkové, plošné. Zdůraznil, že zodpovědnost za bezpečnostní situaci v kraji 

mají starostové obcí a měst a hejtmanka kraje. Dotázal se, kdo je zřizovatelem ZZS (kraj).  

Paní Iva Kalátová potvrdila, že monitoring od p. Kovaříka dostává každé pondělí, středu a pátek, resp. 

všech osm obcí ve Svazku obcí je dostává, a to za honorář 2.000,- Kč/měsíčně. S předpověďmi  

je velmi spokojená, neboť jsou přesné a spolehlivé. Velmi by se přimlouvala, aby kraj uzavřel  

s p. Kovaříkem smlouvu na poskytování monitoringu a přispíval na úhradu jeho nákladů. Pozastavila 

se nad tím, proč p. Kovaříkovi nepřispívá finančně kraj, HZS nebo jiná složka IZS. Plk. Ing. 

Mazurkovič vysvětlil, že HZS uzavírá se subjekty dohody o poskytování osobní a věcné pomoci,  

ale vždy na konkrétní činnost, ne paušální částky. 

Předsedkyně se otázala p. Kovaříka na detaily týkající se samotné činnosti. P. Kovařík uvedl,  

že se např. jedná cca o 2 hodiny práce před odesláním dat, sledovací činnost probíhá každou hodinu 

na místě. Pokud se jedná o fenologii, je třeba chodit ke stanici 3x denně. Pokud se sleduje sníh,  

je třeba chodit každé pondělí, pokud by se jednalo např. o vichřici, je nutné sledování každé 2 hodiny. 

Sledovací zařízení je poskytnuto zdarma od ČHMÚ, dostává 640,- Kč/měsíčně jako odměnu, také 

vzdělávání, školení zajišťuje ČHMÚ, počítač má svůj vlastní.      

PhDr. Zdeněk Soukup navrhl možnost další spolupráce v poskytování informací z monitoringu pana 

Kovaříka pro Povodím Ohře, s.p. Vyzval přítomné k nalezení možnosti, jak p. Kovaříka zaplatit. 

Navrhl vyvolat schůzku složek IZS, včetně Povodí Ohře, za účasti RKK nebo hejtmanky a domluvit 

např. ¼ úvazek pro p. Kovaříka od každé ze složek.  

Na dotaz Ing. Kamila Řezníčka: „Jaká by byla praxe, kdy zde nebyl nadšenec a dobrovolník  

p. Kovařík?“ odpověděl Plk. Ing. Miroslav Mazurkovič, že v tom případě by HZS pracovalo 

s výstrahami ČHMÚ. P. Rudolf Chlad s tímto také souhlasil, doplnil, že v tom případě by se pracovalo 

s informacemi, které by nebyly tak kvalitní a že je škoda nevyužít nabídku p. Kovaříka, neboť  

by to mohlo přinést výrazné vylepšení současné situace. Upřesnil, že také Horská služba je jednou  

ze složek IZS. Ing. Řezníček položil dotaz, proč tuto problematiku neřeší odbor životního prostředí 

KÚKK (dále jen OŽP“), předsedkyně Komise připomněla, že tuto záležitost řešil v průběhu roku  

a ke zřízení nové monitorovací stanice vydal nedoporučující stanovisko.   

Paní Věra Maříková se pozastavila nad rozporem mezi tím, že OŽP vydal dne 18.7.2017  

nedoporučující stanovisko mezi tím, že p. Kovařík ji považuje za potřebnou.  

Předsedkyně Komise navrhla schůzku s Mgr. Petrem Kubisem ohledně možnosti zahájit jako kraj 

spolupráci s p. Kovaříkem. 

 

 

HLASOVÁNÍ:                  pro: 10 proti: 0 zdržel se 0 
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Usnesení č. KB 03/11/17 

 

Komise  doporučuje Radě Karlovarského kraje zahájit jednání s p. Rudolfem Kovaříkem ve věci 

možné spolupráce v oblasti denních předpovědí počasí pro složky IZS, SÚS a Povodí Ohře  

za finanční úhradu. 

________________________________________________________________________________ 

 

4) Usnesení č. KB 13/06/17 – Doporučení Radě Karlovarského kraje zahájit jednání 

s RNDr. Jiřím Hostýnkem z ČHMÚ ve věci monitorovacího zařízení na čistotu ovzduší 

v lokalitě Karlovy Vary - Ostrov 

 

Předsedkyně Komise seznámila přítomné členy s e-mailem Ing. Heleny Plaché – vedoucí oddělení 

ochrany čistoty ovzduší ČHMÚ, pobočka Ústí nad Labem, která zaslala nedoporučující stanovisko 

ke zřízení monitorovací stanice v Ostrově. Členové Komise se při projednávání tohoto bodu vrátili 

opětovně k nedoporučujícímu stanovisku OŽP k této problematice. P. Rudolf Kovařík k tomuto 

poznamenal, že kraj a statutární město mohou trvat na zřízení monitorovacího zařízení. Navrhl 

ústupek v podobě zřízení stanice v Ostrově a vynechat Karlovy Vary vzhledem ke statutu lázeňského 

města. PhDr. Zdeněk Soukup se pozastavil nad tím, že na základě nesouhlasného stanoviska OŽP 

byla tato záležitost odložena, předsedkyně Komise připomněla, že je zde druhé nesouhlasné 

stanovisko ČHMÚ – OOČO Ústí nad Labem a že stanoviska poskytli odborně kompetentní 

pracovníci. PhDr. Soukup s odložením záležitosti přesto nesouhlasil, pokud by se jednalo o politické 

rozhodnutí, zřízení stanice by mohlo realizovat i přes tato nesouhlasná stanoviska.  

Paní Iva Kalátová se dotazovala na finanční náklady zřízení nové monitorovací stanice, zda souhlasí 

částky, které ve svém nedoporučujícím stanovisku uvedl  OŽP. Dále se otázala, proč se Komise opírá 

o stanovisko OŽP, když žádat o novou stanici může kraj nebo statutární město a uvedla také, že zhruba 

před rokem se již ptala na KÚKK, proč není zřízen AIM (automatický imisní monitoring)?  

Předsedkyně Komise navrhla tuto problematiku projednat na některém z příštích zasedání a nyní  

se zaměřit na splnění prvního kroku, kterým by bylo vyjednat finanční ohodnocení p. Kovaříka. 

Navrhla dále, aby se zasedání komise zúčastňoval vedoucí odboru bezpečnosti a krizového řízení  

JUDr. Manfred Kraus.  

 

 

 

HLASOVÁNÍ:                    pro: 10 proti: 0 zdržel se 0 

 

Usnesení č. KB 04/11/17 

 

Komise RKK pro řešení otázek bezpečnosti kraje požaduje, aby byl u jednání Komise přítomen   

vedoucí Odboru bezpečnosti a krizového řízení  Krajského úřadu Karlovarského kraje JUDr. Manfred 

Kraus. 

 

_____________________________________________________________________________ 

 

5) Termíny na 2018 

 

Předsedkyně Komise navrhla přítomným členům termíny zasedání v roce 2018 vždy v pondělí  

od 15:00 hod. První zasedání Komise v novém roce se bude konat 8.1.2018 v 15:00 hodin., navržena 

byla návštěva Letiště Karlovy Vary. Ostatní termíny zasedání Komise budou členům zaslány 

předsedkyní Komise. 

 

Bez usnesení. 
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_____________________________________________________________________________ 

6) Plán práce na rok 2018 

 

Předsedkyně Komise vyzvala členy k návrhům, kde by mohly být pořádány výjezdní zasedání 

Komise v novém roce. Členové Komise navrhli např. věznici Mírov, Horskou službu na Božím Daru  

nebo meteorologickou stanici p. Kovaříka na Šindelové. 
 

Bez usnesení. 
_______________________________________________________________________________________    

 

 

7) Různé  

 

Předsedkyně Komise navrhla vyměnit body 7 a 8, vzhledem k tomu, že exkurze ve skladech HZS 

měla probíhat mimo zasedací místnost. 

V diskuzi k bodu „Různé“ se PhDr. Zdeněk Soukup se znovu vrátil k problematice zřízení nové 

monitorovací stanice, k nesouhlasnému stanovisku OŽP, k tomu, že nebyl zpracován materiál 

k jednání Rady KK. Apeloval na nutnost posílení autority Komise. Paní Věra Maříková se též 

přikláněla k možnosti, že materiál měl být postoupen k projednání Radě KK, i s negativními 

stanovisky. Přivítala by také přítomnost vedoucí odboru bezpečnosti a krizového řízení na zasedáních 

Komise. Předsedkyně Komise připomněla, že ohledně přítomnosti vedoucího odboru bezpečnosti  

a krizového řízení na zasedáních Komise od ledna 2018 bylo přijato usnesení v bodě 4 tohoto zápisu. 

 

Bez usnesení. 
_______________________________________________________________________________________    

 

 

8) Exkurze na HZS 

 

Členové komise absolvovali se zástupcem HZS obhlídku skladů ochrany obyvatelstva, které  

se nachází v areálu krajského úřadu a HZS. Ve skladech se nachází věcný materiál, potřeby a vybavení 

pro speciální mimořádné události (např. vysoušeče, elektrocentrály, nářadí, velkokapacitní stany, 

oblečení, obuv apod.). 

 

Bez usnesení. 
_______________________________________________________________________________________ 

    

 Dana Tvrdá                                                                                 

zapisovatelka 

 

 

                                                                                                 p. Karla Maříková, v.r. 

 

                                                                                        předsedkyně Komise pro řešení otázek 

                                                                                                          bezpečnosti kraje  

 

 

 

 

 

V Karlových Varech, 4. 12. 2017 


